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Svar på Kommunaludvalgets spørgsmål nr. 33 (Alm. del – § 7) af 
4. januar 2012 stillet efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF) 

Spørgsmål
Hvad kan ministeren oplyse om IT-problemer i forbindelse med, at der efter val-
get skal flyttes over 2.000 statslige arbejdspladser?

Svar
Jeg kan oplyse, at Statens It før ressortændringerne den 3. oktober 2011 servicere-
de otte ministerområder med ca. 11.000 brugere. Ressortændringerne og de efter-
følgende reorganiseringer på de respektive ministerområder har konsekvenser for 
en relativ stor andel af de brugere, som Statens It supporterer, i form af, at de skal 
flytte arbejdsplads, og at it-systemer skal flyttes. På baggrund af den seneste opgø-
relse, som Statens It har foretaget på basis af indmeldinger fra kunderne, kan jeg 
oplyse, at der er tale om mere end 3.000 medarbejdere, der bliver berørt af flyt-
ninger.

Statens It og de respektive ministerier – både de ministerier, der afgiver og mod-
tager opgaver og medarbejdere – er i tæt samarbejde omkring de it-mæssige opga-
ver i forbindelse med ressortomlægningerne med henblik på at få dem planlagt og 
løst, således at brugerne generes mindst muligt. Set i forhold til at ressortændrin-
gerne berører rigtig mange brugere, og at der sker mange flytninger tæt på hinan-
den, er der ikke opstået større it-problemer, som har betydet, at medarbejdere ikke 
har kunnet arbejde i en længere periode. Allerede ved valgets udskrivelse gik Sta-
tens It i gang med at udarbejde en drejebog, som beskrev de procedurer og aktivi-
teter, som Statens It skal udføre i forbindelse med valget, ministerskifte og res-
sortændringer. Dette har givet et godt udgangspunkt for Statens It og deres kun-
der for den egentlige planlægning og gennemførelse af flytningerne.
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